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ÅBENT REFERAT 
Emne: Bestyrelsesmøde, Bjerringbro Byforum 

Mødeleder: Morten Thrane 

Referent: Lars Christiansen 

Dato: 9. februar 2022 

Varighed: 18.00-21.00 

Sted: Viften, Gudenåhuset 

Tilstedeværende: Morten Thrane, Henrik Larsen, 
John Degn Kristensen, Dagny Vistisen og Michael 
Jensen. Dan Vestergaard vikarierede for Erik 
Albrechtsen 
 
Fraværende: Erik Albrechtsen 

 

1. Godkendelse af referat 
 
Resumé 
Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde den 14. december 2021 
 
Drøftelse og konklusion 
 
Referatet blev godkendt.  

2. Orientering fra formanden og bychefen 
 
Resumé 
Kort orientering fra formanden og bychefen om de vigtigste punkter siden sidste møde 
På mødet fremlægges også udkastet til årskalenderen for 2022 
 
Drøftelse og konklusion 
Orientering fra Formanden:  
 
 
Orientering fra Bychefen 

• Å Promenaden – desværre har vi kun 10 millioner kroner, så der er prioriteret benhårdt. Det 
betyder, at der ikke er penge til badebroer, leg/information og lameller på tagene i første omgang. 
I alt mangler vi tre millioner. Der er skåret, så vi kan søge i klumper efterfølgende. Vi har dog ikke 
opgivet at få pengene hjem, og der søges stadig fonde ligesom jeg har en drøftelse om at vi skal 
søge Viborg Kommune om flere penge til projektet.  

• Sønderbro Torv – Brocenteret. Det meste er færdigt, men stjernehimlen lader vente på sig. 
Leveringstidspunktet er helt ukendt, da det handler om mangel på levering af de chips og stykker 
elektronik, der skal sidde i stjernehimlen.  

• Helle Graversen er desværre blevet syg, men jeg har ingen forventning om at det får en særlig 
betydning for projekterne. Karen og jeg har haft en samtale, og er enige om at hjælpe hinanden, 
så Helle ikke skal bekymre sig om det.  

• Årsplanen er så godt som færdig. Hvis nogle udvalg vil have noget på den plan, vi sender ud til 
handlen og borgerne – eks. Affaldsindsamling osv. så er det NU jeg skal have besked.  
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3. Budget 2022 
 
Resumé 
Bychefen fremlægger på mødet et udkast til budgettet for 2022. 
 
Drøftelse og konklusion 
 
Bestyrelsen gennemgik en foreløbig saldobalance for 2021 og besluttede at overføre 270.000,- kroner til 
2022 for projekter, der ikke er gennemført i 2021.  
 
Der er tale om følgende projekter:  

• Borgermøder og andre aktiviteter   10.000,- 
• Bjerringbro som bosætterby  150.000,-  
• Aftenarrangementer      50.000,- 
• Ad hoc aktiviteter unge   10.000,- 
• Netværk    25.000,- 
• Nytårskur og aftenarrangementer   25.000,- 

 
 

4. Orientering vedr. ungeprojekt 
 
Resumé 
Michael og Lars orienterer om det ungeprojekt, der blev informeret om ved seneste bestyrelsesmøde. 
Projektet er nu så langt, at det er klar til at gå videre til byrådet ift. Økonomi.  
 
Drøftelse og konklusion 
Projektet handler om at dyrke mange unges interesse for mekanik og motorer ved at lave et Trial-projekt i 
samarbejde med Ungdomsskolen. Der er undervisning to aftner om ugen med eksperter i motorer og i at 
køre på trial-motorcykler. Derudover er der sat 400 frie timer af til at køre i weekender osv. 
Motorcyklerne er dæmpet, så de ikke larmer mere end en bil – og i øvrigt er det vigtigste i trial at kunne 
balancere i tomgang – så der er på ingen måde tale om en cross-bane eller cross-bane lignende forhold.  
For at projektet kan hænge sammen økonomisk, skal de 300.000 kroner fra helhedsplanen, der er 
øremærket byens unge – omdannes fra anlægspenge til projektpenge. Dette er der ansøgt om hos Viborg 
Kommunes økonomiudvalg. Derudover har man søgt Elfonden om støtte til indkøb af motorcykler. Hvis 
både udvalg og fond bakker op, er der penge nok til tre års projekt for byens unge.  
 
Bestyrelsen bakkede op om det nye projekt.  
Der skrives ud til Følgegruppen fra helhedsplanen, så de er orienteret om projektet også. 
 

5. Flytning af kontor 
 
Resumé 
Bychefen og formanden har været forbi BASE Business Bjerringbro for at se nærmere på fremtidige 
kontorfaciliteter. Det indstilles til bestyrelsen, at bychefkontoret flyttes til BASE Business Bjerringbro i en 
prøveperiode af 1. år for at få afklaret, om kontakten til byen mistes, og hvilke fordele der kan opnås ved 
at være i erhvervslivets hus. Prisen er kr. 3100,- pr. måned inkl. forbrug.  
Det indstilles samtidig, at det drøftes med Gudenåhuset, om bychefens faste ugentlige åbningstid kan 
forgå i Gudenåhuset – evt. i nuværende lokaler, således at lokalet både fungerer som husets mødelokale 
og som besøgskontor for bychefen. (Vi har to skriveborde) 
 
Drøftelse og konklusion 
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Bestyrelsen besluttede i en forsøgsperiode på et år at flytte kontoret til BASE Business Bjerringbro. Og at 
bychefen en dag om ugen har nogle timers åbningstid i Gudenåhuset, efter aftale med Bjerringbro 
Bibliotek. 
 

6. Planlægning af generalforsamling 
 
Resumé 
Bestyrelsen skal have planlagt årets generalforsamling, der finder sted onsdag den 23. marts klokken 17-
18. Bychefen indstiller, at generalforsamlingen holdes i Byens Hus i år, i fald at huset er i stand til at huse 
arrangementet.  
 
Drøftelse og konklusion 
Bestyrelsen besluttede at holde generalforsamlingen i Byens Hus.  
 

7. EVT. 
• LUKKET SAG  

 
 


